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این صفحه درباره جامعه و فرهنگ است

رویداد

 zسیاست

»آسمان و باد و ستاره و شعر«، 
مجموعه اشعار دو شاعر کره ای 

به صورت دوزبانه کره ای و 
فارسی توسط »نشر پرنده« 

منتشر شد. دفتر اشعار یون 
دونگ جو و لی یوک سا دو شاعر 

کره ای با ترجمه سعیدرضا 
اتحادی و خانم هونگ این جا 

وارد بازار کتاب شد. یون 
دونگ جو به همراه لی یوک سا 

به عنوان دو شاعر بزرگ مقاومت 
در اواخر دوره استعمار ژاپن 

شناخته می شوند.

کتاب دوزبانه کره ای ــــ 
فارسی منتشر شد

تکسما مونوز، هنرمند اسپانیایی 
شرکت کننده در چهل و یکمین 
جشنواره بین المللی تئاتر فجر 

گفت: در همین دو روز نخست 
اقامتم، آشنایی بیشتری با هنر 

ایران پیدا کرده ام و امیدوارم برای 
سال بعد بتوانم با نمایش های 
بیشتری در جشنواره های تئاتر 

ایران شرکت کنم. این کشور 
جشنواره های متنوعی دارد. شاید 

بتوان ایران را دارای بیشترین 
تعداد جشنواره های نمایشی در 

جهان دانست.

آرزوی کارگردان اسپانیایی 
برای بازگشت به ایران

دومین برنامه »مستندات 
یکشنبه« که ذیل مجموعه 

سینماتک خانه  هنرمندان ایران 
به پخش فیلم های مستند 
می پردازد، به نمایش فیلم 

مستند »سرزمین خیالی من« 
به کارگردانی پاتریسیو گوسمان 

اختصاص دارد. این برنامه ۹ 
بهمن ماه در سالن شهناز برگزار 

می شود. مستند سینمایی 
»سرزمین خیالی من« ساخته 

پاتریسیو گوسمان محصول 
۲۰۲۲ است.

خانه هنرمندان میزبان 
»سرزمین خیالی من« 

انجمن کارگردان های هنری 
امریکا با اهدای جایزه ویلیام 

کامرون منزیس از ارائه غنی و 
سبک تأثیرگذار بصری دل تورو 

در فیلم جدیدش »پینوکیوی 
گی یرمو دل تورو« تجلیل 

می کند. این جایزه برای تجلیل 
از خدماتی که به صنعت سینما 

در سطح بین المللی می شود، 
اهدا می شود. »پینوکیوی 

گی یرمو دل تورو« در مراسم 
گلدن گلوب جایزه بهترین فیلم 

پویانمایی را کسب کرد.

 دل تورو برای »پینوکیو« 
جایزه می گیرد

کنعانی اقدام مسلحانه در سفارت 
جمهوری آذربایجان را محکوم کرد

ســـخنگوی وزارت امـــور خارجـــه اقـــدام مســـلحانه در ورودی 
ســـفارت جمهـــوری آذربایجان در تهران را که منجر به کشـــته 
شـــدن یـــک نفر شـــد، شـــدیداً محکـــوم کرد.به گـــزارش ایرنا، 
ناصر کنعانی روز گذشـــته با تســـلیت و ابـــراز همدردی عمیق 
بـــا خانـــواده این عضو ســـفارت و نیز دولـــت و ملت جمهوری 
آذربایجـــان، گفت: نیروهـــای انتظامی و امنیتی بلافاصله وارد 
عمـــل شـــده و فـــرد ضـــارب را دســـتگیر کردند که هـــم اکنون 
در حـــال بازجویی است.ســـخنگوی وزارت امور خارجه افزود: 
با دســـتور ویژه مقامات سیاســـی و امنیتی کشـــور، موضوع با 
اولویت و حساســـیت بالا در حال بررســـی اســـت تا ابعاد این 
اقـــدام و انگیزه ضارب مشـــخص شـــود.کنعانی گفت: نتیجه 
بررســـی های اولیـــه مقامات و دســـتگاه های ذیربـــط، حاکی از 
انگیزه هـــای شـــخصی در ورای ایـــن اقـــدام اســـت، بنابراین با 
توجه به  ورود فوری دســـتگاه ها و نهادهـــای ذیربط انتظامی، 
امنیتی و قضائی  توصیه می شـــود رســـانه ها از انتشـــار اخبار 
غیرموثق و گمانه زنی ها در این رابطه اجتناب کنند.سخنگوی 
وزارت امورخارجـــه تصریـــح کـــرد، اطلاعـــات دقیق تـــر در این 

خصـــوص با تکمیل روند بررســـی ها منتشـــر خواهد شـــد. 

 پاسخ معاون دفتر رئیس جمهور 
به شایعات دریای خزر

محمد جمشیدی معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور شایعات 
منتشـــر شـــده در رســـانه ها دربـــاره دریای خزر مبنی بر فشـــار 
مسکو برای تصویب وضعیت حقوقی دریای خزر را غیرواقعی 
دانســـت و تکذیـــب کرد.به گزارش فارس، جمشـــیدی در این 
باره در توئیتی نوشـــت: سیاســـت دولت ایجـــاد کریدور جامع 

شـــمال جنوب یعنی هم ترانزیت ،هم انرژی اســـت.
وی بـــا بیـــان اینکه در تعامـــلات اخیر بویـــژه گفت و گوی تلفنی 
رئیسی و پوتین این راهبرد را پیگیری کردیم، افزود: اگر رژیم 
حقوقی خزر را پیش می کشـــیدند همان چیزی را می شـــنیدند 
کـــه رو در رو بـــه پوتیـــن گفتیـــم: »منافع ایران فقط با ترســـیم 

خـــط مبدأ خاص تأمین می شـــود.«

سفیر ایران در ژنو:
 کنفرانس خلع سلاح بر تحقق دنیای عاری

 از سلاح های کشتار جمعی متمرکز شود
ســـفیر ایـــران در ژنـــو گفـــت: تـــا زمانی که ســـلاح های کشـــتار 
جمعی وجود دارد، همواره خطر استفاده از آنها علیه بشریت 
وجود دارد و لازم اســـت کنفرانس خلع ســـلاح، تمرکز خود را 

بـــر مذاکره بـــرای تحقق این هدف جهانـــی قرار دهد.
بـــه گـــزارش ایرنـــا، علـــی بحرینـــی، با تشـــریح فضـــای حاکم بر 
امنیت در ســـطوح منطقـــه ای و جهانی، افـــزود: اولویت اصلی 
جامعه جهانی با اتکای هرچه بیشـــتر کشورهای دارنده سلاح 
هســـته ای و خطر فزاینده امکان استفاده از سلاحهای کشتار 
جمعی، باید خلع سلاح هسته ای باشد.سفیر و نماینده دایم 
جمهوری اســـلامی ایران با اشاره به ایجاد خاورمیانه عاری 
از ســـلاح های هســـته ای که در ســـال ۱۹۷۴ از ســـوی ایران 
بـــه ســـازمان ملل ارایه شـــد، گفت: تنها مانع شـــکل گیری 
چنین منطقه ای، رژیم صهیونیستی است که با برنامه های 
نظامی هسته ای خارج از نظارت بین المللی تحت حمایت 
امریـــکا و متحدان غربی خود، تهدیدی جدی علیه صلح و 

امنیت منطقه و جهان ایجاد کرده اســـت.
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نیمه ابری تا ابری، گاهی غبار محلی صاف تا کمی ابری، در صبح مه آلود صاف  همراه با وزش باد، بعدازظهر ابری

بارش پراکنده برف، درپاره ای ا ز نقاط مه آلودابری یخبندان در صبح نیمه ابری بتدریج افزایش ابر

نیمه ابری و افزایش باد نیمه ابری و گاهی وزش باد نیمه ابری و مه آلود

هرچند کـــه برخی از صاحبنظـــران ادعا کردند 
که شـــاید تابســـتان ۱۴۰۲ دیگر کرونایی وجود 
نداشـــته باشـــد امـــا کارشناســـان ســـتاد ملـــی 
مبـــارزه با کرونا معتقدند هیچـــگاه کرانه امنی 
در مـــورد کرونا ایجاد نخواهد شـــد. آنها تأکید 
دارنـــد باید بـــه کرونا مانند ســـایر ویروس ها از 
جملـــه آنفلوانزا نگاه شـــود و مـــردم با مراعات 

و پیشـــگیری از ابتلا به آن خـــودداری کنند.
»بهـــرام عین اللهی«، وزیر بهداشـــت، درمان و 
آموزش پزشـــکی کشـــور هم چنـــدی پیش در 
ایـــن زمینه اعلام کرده بود: از ابتدای امســـال 
تاکنون ۱۹۱ روز معادل 6۱ درصد روزهای سال، 
مـــرگ و میـــر کرونایی تک رقمـــی و صفر بوده 
اســـت. بـــا وجـــود آنکـــه در ۲ ماه قبـــل نگران 
موج هشـــتم کرونـــا بودیم اما بـــا اقداماتی که 
در بخش هـــای مختلف و مبـــادی مرزی انجام 
شـــد در حـــال حاضر به طـــور تقریبی این موج 

در کشـــور رو به کاهش اســـت.
کاملاً از موج هشتم کرونا عبور نکرده ایم

»ســـید احمد طباطبایی« عضـــو کمیته علمی 

ســـتاد ملی مقابله بـــا کرونا با تأکیـــد بر اینکه 
رونـــد بـــروز مـــوج هشـــتم کرونـــا اصـــلاً قابـــل 
مقایسه با موج های قبلی نیست، گفت: رفتار 
کرونا و زیرســـویه های آن، آنقدر متفاوت بوده 
که شـــاید پیش بینـــی آینده و قضـــاوت قطعی 
دربـــاره آن هنـــوز زود باشـــد و بـــه همین دلیل 
شـــاید نتـــوان این اطمینـــان را داد که ما کاملاً 
از مـــوج هشـــتم کرونا عبـــور کرده ایـــم. انتظار 
می رفـــت از اواخـــر آذر تاکنون با افزایش بالای 
مـــوارد کرونـــا مواجـــه شـــویم اما خوشـــبختانه 
این اتفاق نیفتاد. البته این امر ممکن اســـت 
ناشـــی از ایمنی زایـــی به دنبال تزریق واکســـن 
یـــا ایمنی ناشـــی از ابتـــلا به بیماری باشـــد اما 
هنـــوز هـــم به صـــورت تک گیـــر با ایـــن بیماری 

مواجه هستیم.
کرانه امنی برای کرونا وجود ندارد

عضـــو کمیتـــه علمـــی ســـتاد ملـــی مقابلـــه با 
کرونـــا بـــا تأکید بـــر اینکه مـــردم بایـــد بدانند 
کـــه کرانه امنی در مورد کرونـــا ایجاد نخواهد 
شـــد، افزود: بر اســـاس میـــزان مراجعاتی که 

بـــه مراکز درمانـــی وجود دارد ما در مقایســـه 
با بســـیاری از کشـــورهای غربی فعلاً وضعیت 
بهتـــری داریم، امـــا این بهتر بـــودن، به معنی 
این نیســـت که ما اصلاً ابتلا به کرونا نداریم.
بـــروز ســـایر   طباطبایـــی دربـــاره وضعیـــت 
بیماری هـــای تنفســـی نیـــز تصریـــح کـــرد: در 
شـــهرهای بزرگـــی مثل تهـــران که بـــا تعطیلی 
مـــدارس به دلیـــل آلودگـــی هوا و هوای ســـرد 
مواجـــه شـــدیم، میـــزان تماس هـــا کاهـــش 
یافـــت و فکـــر می کنـــم بخشـــی از کاهـــش 
مـــوارد بیماری هم به همیـــن علت بود. البته 
از مهـــر تـــا اواخـــر آذرمـــاه یـــک پیـــک از همه 
بیماری هـــای ویروســـی و تنفســـی داشـــتیم. 
آبـــان و آذر ســـال جاری بیشـــترین عـــوارض 
عفونت هـــای ویروســـی را در بیمارســـتان ها 
داشـــتیم به شـــکلی که طی ۳۰ ســـال طبابت 
به یاد ندارم هیچ ســـالی ایـــن میزان عوارض 
عفونت های ویروســـی را تجربه کرده باشیم و 
شـــرایطی که گذراندیم بازتاب گسترده بودن 

عفونـــت ویروســـی پاییـــز بود.

مدارس مبالغ خدمات ارائه نشده را 
جبران کنند

»حجت اللـــه الماســـی«، مدیـــرکل دفتـــر وزارتـــی 
آمـــوزش و پـــرورش اعلام کرده بـــا توجه به اینکه 
از ابتـــدای ســـال تحصیلـــی جـــاری، به صـــورت 
مکـــرر فعالیـــت مـــدارس به شـــکل غیرحضوری 
بوده، لازم اســـت مـــدارس مبالغ گرفته شـــده از 
اولیـــای دانش آمـــوزان را کـــه بـــه ازای آن اقدامـــی 
انجـــام نداده انـــد به نحـــو مقتضی جبـــران کنند. 
ایـــن موضوع شـــامل هزینـــه ســـرویس مدارس 

نیز می شـــود.
زریوار احیا می شود 

»اســـماعیل زارعی کوشـــا«، اســـتاندار کردســـتان 
تخصیـــص اعتبـــار ۳۰۰ میلیـــارد ریالـــی احیـــای 
تـــالاب بین المللی زریوار از محل مصوبات ســـفر 
رئیـــس جمهـــور را یکـــی از اولویت هـــای اســـتان 
اعـــلام و بر نگاه ویژه دولتمردان برای حفاظت از 
محیطزیســـت و ظرفیت های بالای آن در استان 

تأکید کرده اســـت. 

نوسازی خانه های روستایی تا افق ۱۴۱۰
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفته است 
بـــا توجـــه بـــه برنامـــه ریزی هـــای انجام شـــده در 
برنامه هفتم توســـعه  قرار است تمام خانه های 
روستایی تا افق ۱۴۱۰  نوسازی شوند.اکبر نیکزاد  
در دیـــدار با محمد باقر قالیباف، رئیس مجلس 
شـــورای اســـلامی خاطر نشـــان کرده  قرار اســـت 
با همـــکاری  بنیاد مســـکن و مرکز پژوهش های 
مجلس، مباحث پژوهشی درخصوص طرح های 

روســـتایی مورد بحث و بررســـی قرار گیرد. 

 zدو خط خبر

از موج هشتم از موج هشتم 
 کـــــــــــــرونا  کـــــــــــــرونا 
عبور کردیم؟عبور کردیم؟

2۹2۹ روز بدون مرگ و میر کرونایی در کشور ثبت شده است روز بدون مرگ و میر کرونایی در کشور ثبت شده است

شـــیماجهانبخش/ زمســـتان امســـال برای 
اهالـــی دیـــار هیرمنـــد جلـــوه دیگـــری دارد. 
زمین خشـــکیده سیســـتان و بلوچستان که 
در 8 ســـال گذشـــته رنـــگ بـــرف را بـــه خـــود 
ندیده بود، امســـال بعد از گذشـــت 8 ســـال 
ســـفیدپوش شـــد. هرچنـــد بارش بـــرف چند 
ســـاعت بیشتر ادامه نداشـــت و خفیف بود، 
اما مـــردم بخصوص کشـــاورزان امیدوارند تا 
این نعمت و رحمت الهی تداوم یابد و فصل 
زراعی پرباری را پیش رو داشـــته باشند. تنها 
چنـــد ســـاعت بعـــد از شـــروع بارش بـــرف در 
زاهـــدان کـــه از 5 صبح روز جمعه آغاز شـــده 
بود، مردم این شـــهر به خیابان ها آمدند و به 
شادی پرداختند.»محسن حیدری« مدیرکل 

هواشناســـی اســـتان سیســـتان و بلوچستان 
در گفت و گـــو بـــا »ایران« با اعـــلام بارش برف 
پس از 8 ســـال در این استان، اظهار داشت: 
با ورود یک ســـامانه بارشـــی جدید به استان 
از ســـاعت 5 صبح دیروز)جمعـــه( بارش برف 
در زاهدان شـــروع شـــد و تن خشـــکیده این 
شهر را سفیدپوش کرد.وی با تأکید بر اینکه 
ایـــن بارش ها تأثیـــر چندانی بر خشکســـالی 
ندارد، افزود: بر اساس گزارش ایستگاه های 
هواشناســـی، میـــزان بـــارش در ایســـتگاه 
فرودگاهـــی زاهـــدان ۲ ســـانتیمتر و »خیرآباد 
بالا« یک ســـانتیمتر بوده است. البته همین 
میـــزان بارش حدود ۹.5 میلیمتری هم برای 
استان خشکی مانند سیستان و بلوچستان 

بســـیار حائزاهمیـــت اســـت.حیدری بـــا بیان 
اینکـــه ایـــن ســـامانه بارشـــی تـــا اواخـــر وقت 
)امروز( شـــنبه در اســـتان فعـــال خواهد بود، 
گفـــت: از روز شـــنبه از نظـــر دمایـــی بتدریج 
از شـــدت یخبنـــدان شـــبانه کاســـته خواهـــد 
شـــد و از یکشـــنبه شـــاهد رونـــد افزایـــش 
دمـــا بویـــژه در طـــول روز خواهیـــم بود.ایـــن 
کارشـــناس هواشناسی به شهروندان توصیه 
کرد: از ســـفرهای غیرضـــروری، فعالیت های 
کوهنوردی، اسکان و تردد در حاشیه و بستر 
مســـیل ها و رودخانه های فصلی خـــودداری 
کننـــد. همچنیـــن لازم اســـت در ایـــن مدت 
فعالیت های دریایی بویژه با قایق های سبک 

و تفریحـــی با احتیاط انجام شـــود.

 همسفر بلژیکی درنای سیبری
 به مازندران رسید

بعـــد از ۱5 ســـال ســـفر تنهایی تـــک درنای ســـیبری 
مازنـــدران معـــروف بـــه »درنـــای امیـــد« همســـفری 
از بلژیـــک بـــرای ایـــن پرنـــده بـــه تـــالاب بین المللـــی 
فریدونکنـــار منتقل شـــد. حالا مســـئولان ســـازمان 
حفاظـــت محیطزیســـت امیدوارنـــد کـــه بـــا آمـــدن 
جفت امید، نســـل این پرنده حفظ شود.»عطاءالله 
کاویـــان«، مدیرکل حفاظت محیطزیســـت مازندران 
درایـــن خصوص اظهار داشـــت: این پرنده در محلی 
از تـــالاب فریدونکنـــار که از ۲ ماه گذشـــته در قالب 
قفس طبیعی اســـتتار شـــده بود، قرار گرفته اســـت. 
از آنجا که طی ۱5 ســـال گذشـــته درنای امید در این 
منطقه زمســـتان را گذرانده و تحت نظارت و کنترل 
بـــوده، محل قفس درنـــای جدیـــد در جایی انتخاب 
شـــده کـــه درنای امیـــد بیشـــترین حضـــور را در این 
مدت داشته اســـت.وی ابراز امیدواری کرد که طبق 
اظهارات کارشناســـان تا چند روز آینده درنای امید و 
درنای جدید بـــا صداهایی که ایجاد می کنند به هم 

نزدیک شـــوند و شـــرایط را بپذیرند.

بعد از 8 سال
برفبرف زاهدان را  زاهدان را سفیدپوشسفیدپوش کرد کرد


